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Vänstern i Värnamo är en del av 
skriftserien Folkviljan.Vänstern 

i Värnamo
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Ta tillbaka 
kontrollen över 
välfärden
Vi behöver en starkare välfärd utan vinstintresse.  
Vänsterns partiledare Nooshi Dadgostar vill kasta ut 
aktiebolagen ur skolan.
Sida 4–5

Tillsammans  
för allas  
välfärd
Sida 8

Psykiatrin 
behöver för-
bättras
Bengt-Ove Eriksson brin-
ner för sociala frågor och 
har ägnat mycket tid åt att 
uppmärksamma brister inom 
psykiatrin i Jönköpings län 
och lagt flera förslag på för-
bättringar.

SID 7

Viktigt i  
Värnamo 
Vård, skola och energi är  
viktigt i Värnamo berättar 
lokala vänsterpartister.

SID 6

Upp till kamp
I många arbetaryrken, sär-
skilt de kvinnodominerade, 
orkar inte alla jobba hela 
vägen fram till pension. 
Arbetslivet måste utvecklas 
och arbetstiden förkortas. 
Det är ingen naturlag att vi 
ska jobba åtta timmar om 
dagen, skriver Ciczie Weidby. 

SID 2

När vi efter flera år av pan-
demi kan samlas för 1 maj är 
fredsfrågan avgörande. Det 
illegala ryska överfallet och 
angreppskriget på Ukraina 
måste fördömas och 
stoppas. Ryssland ska ut 
ur Ukraina. Alla människors 
rätt att leva i fred och frihet 
ska försvaras. 
 De som drabbas hårdast 
av kriget är den ukrainska 
befolkningen där miljoner 
tvingats på flykt. Nu är det 
vårt ansvar att ställa upp. 
I många år har Vladimir 
Putins Ryssland jagat och 
fängslat demokratiakti-
vister och kritiker av hans 
reaktionära och national-
konservativa regim. Många 
är beroende av den ryska 
gasen för sina energibehov 
och har därför inte agerat 
med kraft mot Putins regim.
 Tillsammans kan vi på 
1 maj visa vår solidaritet och 
kräva fred. Vi kan försvara 
det ukrainska folkets rätt till 
frihet. Vi kan stå upp för de 
ryssar som vågar kritisera 
Putins regim. Du kan bidra 
till årets 1 maj-insamling till 
stöd för ukrainska flyk-
tingar.
 Den klassiska parollen 
Alla folks frihet – hela värl-
dens fred är uppfordrande. 
Freden är allas vårt ansvar 
oavsett om kriget rasar i 
Europa eller på andra plat-
ser i världen. Organisera dig 
för freden tillsammans med 
oss i Vänsterpartiet.

Alla folks 
frihet – hela 
världens 
fred

vansterpartiet.se/ 
blimedlem
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Här finns vi.
Hör av dig!

Vänsterpartiet
Värnamo
E-post: 
varnamo@vansterpartiet.se

Telefon:
070-491 28 77
Facebook:
Vänsterpartiet Värnamo

Instagram: 
vansterpartiet_varnamo  
Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem

Kenneth Kindblom 
fd metallarbetare Jönköping

– Vi behöver få upp de lägsta 
pensionerna och förbättra 

hemtjänstens arbetsor-
ganisation och arbets-
villkor. Efter ett långt 
arbetsliv ska du ha en 
pension du kan leva på.

Mikael Kalin
arbetsterapeut Jönköping

– För mig är det att satsa 
på välfärden. Vi ska ha 

bra skola och vård utan 
vinstintressen. Vi som 
jobbar inom vården 
behöver fler kollegor 
och bättre villkor och 

löner.

Sanja Tafra Ciglar  
skolkurator Bankeryd

– Vår offentliga sektor är 
en förutsättning för ett 

jämlikt och jämställt 
samhälle. Viktiga verk-
samheter blir underfi-
nansierade år efter år, 

de behöver få utveck-
las och förstärkas.

Anne Falk 
undersköterska Jönköping

– Att förbättra vårdperso-
nalens arbetsmiljö. De 

har alla slitit väldigt hårt 
under hela pandemin. 
Nu är det dags att gå 
från lovord och applå-

der till reella handlingar.

FRÅGA 4
Vilken är den  
viktigaste frågan  
för dig på 1 maj?

● Arbetarrörelsens 1 maj-demonstrationer 
var från början intimt förknippade med kampen 
för åtta timmars arbetsdag. De första demonstra-
tionerna i Sverige skedde 1890 på 19 platser över 
hela landet. 1919 fick vi 8 timmar arbete, 8 timmar 
fritid och 8 timmars sömn. Det är hög tid att 
genomföra en ny arbetstidsförkortning. 

Trygghet på arbetsmarknaden är också att alla 
ska orka jobba hela vägen fram till pensionen. I 
många arbetaryrken, särskilt de kvinnodomine-
rade, är det verkligen ingen självklarhet. Arbetsli-
vet måste utvecklas och arbetstiden förkortas. Det 
är ingen naturlag att vi ska jobba åtta timmar om 
dagen. 

Livet är så mycket mer än arbete. Med dagens 
tekniska utveckling finns förutsättningar 
att inleda en arbetstidsförkortning, med 
sikte på sex timmars arbetsdag och med 
bibehållen lön. En arbetstidsförkortning 
skulle vara ett viktigt steg för ökad 
jämställdhet eftersom det också skulle 
möjliggöra för en mer jämställd fördel-
ning av det obetalda hemarbetet. Vänster-
partiet tycker att det är viktigare med en 

arbetstidsförkortning som kommer alla till del än 
sänkta skatter för ett fåtal.

Fackens och kollektivavtalens roll är central 
både för ekonomin och demokratin. Rätten att 
gemensamt förhandla lönerna, och att arbetsgi-
varen inte kan anställa någon annan för sämre 
villkor eller lön än vad som är överenskommet 
med facket, gör att vi kan ha en stabil och positiv 
löneutveckling och att vi klarar dåliga tider i eko-
nomin utan att behöva få sämre betalt. 

Kollektivavtalen och arbetsrättslagstiftningen 
säkerställer ett grundläggande inflytande och 
skyddar oss anställda från maktfullkomlighet och 
godtycke. Kräv kollektivavtal, skriv fler kollek-
tivavtal, försvara kollektivavtalen! Så förbättrar vi 

villkoren för svenska löntagare.

Upp till kamp, för stort och för 
smått, vi har en värld att vinna.
  

Ciczie Weidby
Riksdagsledamot Jönköpings 

län och arbetsmarknadspolitisk 
talesperson

“Första maj, första maj varje sliten kavaj blir en mantel av strålande ljus, 
varje trött proletär glömmer mödornas här och går drucken av vårvindars rus. 
Vart förtryckarnas hot, varje vardag med sot blir idag som en lumpen legend 
och vår blick är mot framtiden spänd!”

LEDARE

Upp till kamp,  
vi har en värld att vinna

Demonstranterna tågar in med sina banderoller i Rådhusparken i Jönköping 1 maj 2018. Nu gör 1 maj äntligen 
comeback på våra gator och torg efter två år av pandemi och inställda demonstrationer.
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Nooshi  
kämpar för 
allas välfärd
Att ta tillbaka kontrollen över den svenska välfärden 
står högt på partiledaren Nooshi Dadgostars lista. 
Men hur förlorade vi egentligen kontrollen och vad 
har det betytt i praktiken? Hur går vi tillväga för att 
vrida vår gemensamma välfärd ur händerna på risk-
kapitalister och storbolag?

Välfärden  
byggdes upp av  
arbetarrörelsen 
genom politiskt 
arbete och vi kan 
göra det igen.

N
ooshis första dryga år som 
partiledare har präglats av 
flera stora vinster i väl-
färdsfrågor. Först stoppades 
högerpartiernas nästa stora 

experiment, marknadshyrorna, som på 
sikt hade inneburit höjda hyror för Sveri-
ges tre miljoner hyresgäster. Därefter fick 
partiet in 2000-talets största förbättring 
av sjukförsäkringen i höstens budget, 
trots att Centerpartiet förbjudit Socialde-
mokraterna att förhandla med Vänster-
partiet. Till sist kom garantitillägget, den 
största förbättringen av svenska pensioner 
i modern tid, som man förhandlade fram 
i samband med att Magdalena Andersson 
tillträdde som ny statsminister. 
 – I 30 år har både socialdemokratiska 
och moderata regeringar berättat för 
väljarna att det inte går att göra något 
bättre. De har målat upp det som att det 
bara finns en väg att gå, att de måste till 
nedskärningar, försämringar och priva-
tiseringar. Det är inte sant och det har vi 
visat. Socialdemokraterna sa att de var 
tvungna att införa marknadshyror, att det 
inte fanns majoritet för en bättre sjukför-
säkring eller högre pensioner. Alltihop 
var omöjligt, ända tills vi gjorde det ändå 
och då var det helt plötsligt självklarheter, 
säger Dadgostar. 

Folkomröstning
Redan flera vinster alltså, men det bety-
der inte att partiledaren planerar att vila 
på lagrarna. Det finns fortfarande många 
strider att vinna om samhället ska byggas 
starkt och tryggt igen. Nästa gäller sko-
lan. Tidigare i år gick Nooshi ut tillsam-
mans med partiets utbildningspolitiska 
talesperson Daniel Riazat och krävde en 
folkomröstning som skulle avgöra aktie-
bolagens framtid i svenska skolan. 
 – Det som har hänt med den svenska 
skolan de senaste trettio åren saknar helt 
motstycke. Den svenska skolan var värl-
dens mest jämlika och en av de allra bästa 
i världen. Sen kom friskolereformen, 
och med den vinstjakten, marknadssko-
lan och aktiebolagen som tjänar pengar 
på att spara in på våra barns skolgång. 
Effekterna för både elever och lärare har 
varit katastrofala; lärarna bränns ut av allt 
extra arbete, barn segregeras, resultaten 
sjunker och skolorna har blivit otryggare. 
Skolan som jag minns från min barndom, 
där kirurgens dotter satt bredvid vårdbi-
trädets son och båda kunde räkna med en 
utbildning som gav dem vägen till dröm-
jobbet, den finns inte längre. Den ska vi 
bygga upp igen, det känns också omöjligt 
nu men kommer vara självklart när det 
är gjort. Åtta av tio svenskar vill inte 
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En skola fri från 
vinstintresse
Daniel Riazat är Vänsterpartiets utbildningspolitiska 
talesperson. Han driver bland annat frågan om en folk-
omröstning som skulle göra det förbjudet för aktie- 
bolag att driva förskolor och skolor.

ha kvar systemet med vinster i skolan 
som vi har idag, till slut måste de andra 
partierna också inse att det inte längre är 
hållbart.

Slimmar verksamheten
Andra svagheter i välfärden har obarm-
härtigt avslöjats under pandemin. Det 
svenska vårdsystemet har varit pressat 
under många år, men efter två år med 
en ovanligt hög belastning så är köerna 
till operationer och annan specialistvård 
längre än någonsin tidigare. Läkare, sjuk-
sköterskor och annan vårdpersonal har 
slitit ut sig för att kunna möta det ökade 
behovet av vårdplatser, men nu talas det 
återigen om nedskärningar och bespa-
ringar i vården.   
 – För knappt trettio år sedan, 1994, 
fanns det 5,2 vårdplatser per tusen 
invånare. Nu är det nere på 2,2. Det är så 
klart inte en slump, det är politiska beslut 
som ligger bakom det. Man slimmar 
verksamheten för att spara pengar och 
så man låter varje anställd jobba för två. 
Med mätning och kontroller av allt så 
ger man ändå sken av att vården håller 
samma kvalitet som förut, men vem som 
helst kan förstå att det inte stämmer. Det 
brukade inte vara tolv timmar kö till 
akuten och gravida kvinnor brukade inte 
behöva åka flera timmar för att få plats på 
BB. Det här är ett resultat av att höger-
regeringar skurit ner med minst hundra 
miljarder i välfärden, resonerar Nooshi 
Dadgostar. 

Avslöjande kris
Under pandemin har det synts tydligare 
än vanligt hur sårbar den ned-
bantade sjukvården faktiskt 
är. När covid-19 rasade 
som värst våren 2020 
ledde bristen på 
vårdplatser till 
att många som 
behövde vård 
avstod från att 
söka den, och 
avsaknaden av 
skyddsutrust-
ning satte vård-
personalens liv 
och hälsa på spel. 
De beredskapsla-
ger med bland annat 
skydds- och sjukvård-
smaterial som avvecklades 
på nittiotalet, men som i till exempel 
Finland fortfarande stod beredda, hade 
gett Sverige en helt annan motståndskraft 
i pandemins första fas.  
 – Vid en kris märks det så klart ännu 

tydligare hur svag välfärden har blivit. 
Vårdpersonalen bar oss genom den här 
pandemin, men vi kan inte räkna med 
att de gör det nästa kris också, det finns 
gränser till och med för vad de klarar av. 
Systemet måste byggas starkt istället, det 
måste till pengar men också en långsiktig 
planering för hur vi ska kunna rekrytera 
all den personal som välfärden skriker 
efter, fortsätter partiledaren. 

Vi måste kliva fram
Hur ska det då göras? Hur tar vi tillbaka 
kontrollen, och hur bygger vi upp det 

starka samhället igen?
 – Vi har en stor fördel 

och det är att vi redan 
har gjort det en 

gång. Sverige har 
inte alltid varit 
ett folkhem, 
för bara drygt 
hundra år 
sedan var det 
fattighuset som 
gällde för den 
som hamnade 

utanför. Välfär-
den byggdes upp 

av arbetarrörelsen 
genom politiskt 

arbete och vi kan göra 
det igen. Det kräver vilja och 

det kräver engagemang. Det kräver 
att människor fortsätter demonstrera för 
en tryggare förlossningsvård, för bättre 
skolor och fler och bättre bostäder. Sveri-
ges fackföreningar måste ta ställning för 
bättre villkor och tryggare anställningar. 
Men vi som parti har också behövt 
förändras. Vi har förstått att vi inte 
kan lita på att någon annan tar ansvar 
för vår gemensamma välfärd. Det är vi 
som måste kliva fram och driva igenom 
förbättringarna för vanligt folk, Social-
demokraterna gör det inte längre. Det är 
därför vi har sagt att vi inte kommer att 
ingå i ett regeringssamarbete som inte 
höjer pensionerna och det är därför vi 
tar striden om aktiebolagen i skolan nu. 
Vi i Vänsterpartiet lovar inte vitt och 
brett, men det vi lovar håller vi. Vi ska 
ta tillbaka kontrollen, vi ska bygga ett 
starkt samhälle igen. Vi har redan börjat, 
med en bättre pension och en tryggare 
sjukförsäkring. Men det är verkligen 
bara början, det finns fortfarande många 
strider kvar som vi ska vinna!

Text: Martin Thåström

● Daniel, vad är det egentligen 
för fel på att aktiebolag driver 
svenska skolor?

Marknadsskolan innebär en rad 
negativa saker för barn, elever 
och personal. Att man kan göra 
vinster i skolan har lett till att 
stora skolkoncerner som sätter 
vinst före elevernas bästa drar 
ner på behöriga lärare och 
stödpersonal, segregerar barn 
för att få ett enkelt elevunder-
lag och delar ut glädjebetyg för 
att stärka sina rykten. Det har 
tyvärr också inneburit mindre 
resurser och mer svårigheter 
att planera för den kommunala 
skolan. Än så länge hålls den 
flytande tack vare tiotusentals 
engagerade rektorer och lärare, 
förskollärare och fritidspeda-
goger men de kommer inte 
kunna bära den för evigt. Hela 
skolsystemet måste reformeras 
i grunden. Att förbjuda själva 
vinsterna är väldigt svårt att få 
till rent juridiskt. Därför vill vi 
istället komma åt dem genom 
att förbjuda aktiebolagsformen 
inom skolan.

Och varför en folkomröstning, 
räcker det inte med att driva 
frågan politiskt? 

Det finns flera skäl. Dels så har 
vi haft marknadsskolan i trettio 
år nu. För varje år som går växer 
skolkoncernerna, de stärker 

sin ställning och köper på sig 
fler skolor. Vänder vi inte den 
utvecklingen nu genast så finns 
det en risk att det blir omöjligt 
att göra det i framtiden. Varje 
valrörelse så seglar skolan upp 
bland de viktigaste frågorna och 
partierna lovar bättring, men 
sen händer ingenting. En folk-
omröstning är visserligen bara 
rådgivande, men ofta så följer 
riksdagen folkets beslut. Se på 
omröstningen om EMU, där var 
majoriteten av partierna för, 
men man respekterade resul-
tatet och höll oss tack och lov 
utanför valutaunionen. 
 Ett annat skäl är att högerpar-
tierna inte representerar sina 
väljare i skolfrågan. Åttio pro-
cent av svenska folket vill inte 
ha dagens system med mark-
nadslogik och vinster i skolan 
och av Moderaternas väljare är 
det bara var fjärde som godkän-
ner den egna skolpolitiken. Det 
struntar högerpartierna i efter-
som de lyssnar mer på friskole-
koncernernas lobbyister än på 
sina väljare.
 Vi är det enda partiet som på 
allvar driver frågan om en skola 
utan aktiebolag och vinstkrav, 
men högerväljarna vill också 
sätta sina barn i bra och trygga 
skolor. Många av dem kommer 
kanske aldrig rösta på Vänster- 
partiet, men det finns en god 
chans att de röstar för att bygga 
skolan stark och jämlik igen. ■
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Folkomröstning. Vänsterpartiets utbildningspolitiska person Daniel Riazat driver 
frågan om en folkomröstning om friskolornas vinster.

3 vänstersegrar
Vänsterpartiet försvarar välfärden 
för vanligt folk. Här är tre av våra 
segrar.

Stoppade marknadshyror 
– inga höjda hyror för tre 
miljoner hyresgäster

De största förbättringarna 
av sjukförsäkringen på 20 år

Rejält höjda pensioner för 
700 000 pensionärer
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KRÖNIKA

7 miljarder Sju miljarder fick de som har det bäst ställt dela 
på i RUT-avdrag 2021. En omfördelning från 
fattiga till rika. Från bruksorter och landsbygd 
till Stockholms rika kranskommuner. Hade 

pengarna istället använts för allas bästa hade vi 
kunnat anställa 15 600 undersköterskor i äldre-
omsorgen eller 12 000 lärare i våra grundskolor.

Arbetssökande och sjuk, 
idag kan det sättas många 
likhetstecken mellan dom. 

Hur många sjuka är det inte 
som blir hänvisade till att 
åter stå till arbetsmarkna-
dens förfogande. Dels för 
att få behålla sitt SGI (sjuk-
penninggrundande inkomst) 
men även för att Försäk-
ringskassan fattat beslut 
om att de kan arbeta. 
 Hur många är till exempel 
medvetna om att det är vik-
tigt att stanna kvar i A-kas-
san och betala in pengar dit, 
även  när A-kassedagarna 
är slut? Viktig information 
är det sällsynt att få. Det är 
också viktigt att vara med i 
facket. 
 Sjukförsäkringen är idag 
trasig. Även om det genom-
förts flera olika åtgärder 
senaste året för att ge 
människor trygghet i syste-
met, så återstår mycket att 
göra. 
 Under de senaste åren 
har Försäkringskassan 
utförsäkrat mängder med 
människor. Personer som 
inte har kunnat skriva in 
sig som arbetssökande på 
grund av olika anledningar, 
har blivit av med sitt SGI och 
inte har någon inkomst alls.
Tänk dig, ingen inkomst, vad 
gör du?

Annika Wretblad, 
Forsheda

Röster från Vänster- 
partiet i Värnamo

En trasig 
sjukförsäk-
ring

1 maj i Gislaved

kl. 12 på torget
Tal och musik.
Välkomna!

Vård för alla

Vård och omsorg ska vara för alla 
som behöver hjälp oavsett var man bor i 
landet. Vi har de sista åren sett hur vården 
har försämrats och att alla inte får samma 
förutsättningar. 

Det är brist på personal för att många 
är sjukskrivna. Många slutar för att de 
inte klarar pressen på jobbet, har dåliga 
löner och vikarier saknas.

Det är brist på vårdplatser och 
många äldre väntar på en ledig plats 
inom äldreomsorg. Det är dags att se till 
att vård och omsorg fungerar. Persona-
len måste få bättre scheman och tid för 
att utföra sitt arbete utan stress. Bort 
med delade turer och långa arbetspass, 
höj lönerna och ge mer utbildning för 
personal som behöver det.

Det är dags att behandla personalen 
som människor och inte som robotar. 
Utan personal fungerar ingenting och 
allting kraschar. Alla som är i behov av 
hjälp ska få rätt hjälp, tid utan stress och 
känna sig lika mycket värda som alla 
andra.

Emina Dautovic

Den skola vi vill ha

En skola där alla får den hjälp som de 
behöver. Resurslärare, studiestödjare, 
lärare och specialinsatser som alla 
arbetar mot samma mål. Elever ges 
meningsfulla rastaktiviteter. Elevhäl-
soteamet fungerar optimalt också. Just 
det! Så här ska det väl ändå vara? Men 
icke.

Vi har en skola med alla men inte för 
alla. 
 En fritidsledares arbete skiftar 
kraftigt beroende på skola och dag. 
Lärare upplever att de inte får gehör för 
nödvändiga behov. 

Vi kan inte utföra marknadsexperiment 
eller tro att besparingar inte inverkar på 
verksamheten. Sjunkande läromedelsbud-
getar, höjda anslag för digitala läromedel 
och allt utan vetenskaplig grund. Vi är 
vilse och har börjat gissa oss fram.  

Det är dags att sluta killgissa och 
lyssna på fakta. Långsiktigt arbete, trygg-
het i rutiner, läsning, räkning, menings-
fulla raster, resurser och så vidare. 
 Det kanske är dags att återvända till de 
beprövade grunderna? 

David Kolström

Högerns energipolitik  
saknar ambitioner

Vänsterpartiet vill se en mer ambitiös 
klimatpolitik som kan ge alla billigare 
energi och drivmedel.
 Runt om i Sverige växer planer fram 
för att satsa på vätgas och olika sätt att 
lagra billig el istället för att exportera 
den. 

Nybro till exempel studerar storskalig 
batterilagring för att sälja elen när elen 
är som billigast. Alvesta har sedan länge 
biogas som förser bönder och Växjös 
stadsbussar med fossilfri och billigare 
drivmedel. 

Värnamo kommun är den största 
fastighetsägaren i kommunen, ändå satsas 
blygsamt på solcellsenergi. Värnamo sak-
nar helt enkelt planer för energiområdet.
Projekt med solceller är inte bara bra för 
miljön och energipriserna, de skapar även 
lokala jobb och lokala skatteintäkter.

Det gäller att vara proaktiv och rusta 
upp vår bygd. Ge vårt samhälle de förut-
sättningar som behövs för att få billig och 
miljövänlig energi, oavsett om man är 
privatperson, lantbrukare eller driver den 

lokala affären.

João  
Figueiredo

Fler vårdplatser, fler äldreomsorgsplatser, satsa på Värnamo sjukhus – listan är lång över 
politiska åtgärder som behövs, anser Vänsterpartiet.
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Kristina Nero är Vänsterpartiets 
representant i den regionnämnd 
som ansvarar för kulturfrågor.

Det händer ju att kulturen ses 
som en extra ”guldkant i tillva-
ron” när andra budgetposter 
fastställts. 
 – Då har man förbisett dess 
kraftkälla för såväl individen 
som för många sammanhang. 
En levande kultur är en demo-
kratisk rättighet för alla. 

Du brinner för barn och ungas 
rätt till kultur, varför är det 
viktigt?
 – Barn och ungdomar måste 
få uppleva kulturens glädje 
både på fritiden, i skolan och 
på förskolan där de allra flesta 
barnen kan nås. Hur ska de 
annars kunna efterfråga något 
senare som de varken upplevt 
eller ens visste existerade.

Du anser såklart att kulturen 
är viktig även för vuxna. 
 – Vuxna ska kunna köpa 
biljetter till föreställningar för 
rimliga priser, men en särskild 
omsorg ska ges till äldres möj-
ligheter att delta i kulturlivet. 
Det handlar inte bara ekonomi, 
utan också om svårigheten att 
våga ta sig fram mörka kvällar. 
Fler föreställningar på dagtid är 
positivt ur den aspekten. ■

Hallå där
Kristina Nero

att det behöver innebära en väsentligt 
högre verksamhetskostnad. Om grundbe-
manningen tillåts öka minskar sannolikt 
också behovet av dyra övertidstimmar.  
Det blir dessutom enklare för chefer att 
planera för medarbetares semester och 
föräldraledighet. För att inte tala om att 
det blir enklare att klara av verksamhets-
målen även när någon exempelvis blir 
långvarigt sjukskriven. Som det ser ut 
just nu med arbetssituationen så finns det 
dessutom en stor risk att sjukskrivning-
arna kan komma att öka. Därför är sats-
ningar på ökad grundbemanning särskilt 
prioriterade för Vänsterpartiet.

  ● Personalen på ambulanskliniken 
arbetar massor med övertid. De många 
övertidstimmarna oroar och långsiktigt 
äventyras den sociala hållbarheten inom 
verksamheten och därmed också patient-
säkerheten. En stor del av de bekymmer 
som finns går att härleda till bemannings-
problem. Det är helt enkelt för få som 
arbetar inom regionens ambulansverk-
samhet. 

Grundbemanningen inom ambulan-
sverksamheten i Region Jönköpings län 
måste alltså öka, det är faktiskt en enkel 
ekvation. Det är däremot inte alls säkert 

Brister inom ambulanskliniken har 
också påpekats av fackligt förtroende-
valda på flera olika nivåer. Regionen 
borde lyssna till personalens rop på hjälp. 
Länet förtjänar en socialt hållbar ambu-
lansklinik som har möjlighet att klara av 
bra utryckningstider.

Mikael Ekvall (V)
Regionråd i opposition

Vi vill ha en fungerande  
ambulansverksamhet
Det finns mycket att vara 
orolig för när det gäller hur 
ambulansverksamheten 
fungerar i Region Jönköpings 
län. Målet som fram tills nyli-
gen benämndes prioritet 1, 
att nå alla larm vid det  inom 
20 minuter uppfylls inte, det 
är inte ens är särskilt nära. 
Trots att ambulanspersona-
len gör en heroisk insats dag 
som natt.

● Du har under dina år som regionpo-
litiker ägnat mycket tid åt att upp-
märksamma brister inom psykiatrin 
och har lagt flera förslag på förbätt-
ringar. Vad driver dig?
 – Det finns flera skäl. Dels har jag 
samlat på mig erfarenheter under mina 
yrkesverksamma år inom socialtjänsten 
och skolan. Dels har jag med mig många 
år av anhörigerfarenhet och kontakt med 
brukarorganisationer. 
 – Jag har även arbetat med forskning 
och utveckling inom psykiatrin. Det var 
faktiskt i samband med att den anställ-
ningen upphörde och jag blev pensionär, 
som jag engagerade mig inom regionpo-
litiken som vänsterpartist.
 
Finns det någon röd tråd i ditt enga-
gemang inom psykiatri och beroende-
vård?
 – Jag tror det. Under mina år som 

socialsekreterare och kurator, men också 
som anhörig, har jag fått glädjen att vara 
med om hur människor med svår proble-
matik har vänt på sina liv och genomgått 
positiva förändringar. Vi kan kalla det 
för återhämtning, även om det begreppet 
inte täcker riktigt allt vad jag menar.
 
Ge några exempel på hur kan fungera 
i praktiken.
 – Att personalen får organisatoriska 
förutsättningar och tillåtelse att bygga 
förtroendefulla relationer med sina 

patienter. Det kan ibland räcka med 
att det finns en enda anställd på en 
avdelning eller inom öppenvården, som 
patienten särskilt knyter an till, för att en 
”positiv spiral” ska kunna komma igång. 
 – Men också att patienterna upplever 
egenkontroll och inte känner att de måste 
strida för att få hjälp när de mår riktigt 
dåligt. Att de tas på allvar som unika 
individer.
 
Du var ju med och tog initiativ till infö-
rande av patientstyrd inläggning inom 
psykiatrin i vår region. Vad innebär 
det?
 – Modellen bygger på att en överens-
kommelse om ”självinläggning” görs 
mellan den psykiatriska kliniken och 
vissa patienter, vilka ofta har en lång 
historik med akuta inläggningar och i en 
del fall även tvångsvård. 
 – I stället för att behöva uppsöka 
psykakuten och ”ta allt från början” och 
kanske uppleva att de måste utkämpa 
en kamp för att bli inlagda och ibland 
även överdriva symptom, erbjuds de nu 
en tidsbegränsad inläggning direkt på 
en avdelning i enlighet med det behand-
lingskontrakt som upprättats. 
 – Successivt kan tryggheten och käns-
lan av egenkontroll växa tills dess man 
kanske inte längre känner samma behov 
av att få sjukhusvård. ■

Han brinner för sociala frågor, 
både i sin kommun och i regi-
onen. Nu siktar han på att bli 
omvald.
 Bengt-Ove Eriksson är 
en erfaren vänsterpolitiker 
bosatt utanför Smålands- 
stenar.

Bengt-Ove Eriksson, regionpolitiker (V) 
från Gislaveds kommun

Politiker har löner som de flesta 
bara kan drömma om. Många 
heltidspolitiker, som riksdagsleda-
möter, tjänar minst 71 550 kronor i 
månaden, mer än dubbelt så mycket 

som medelinkomsten i Sverige. 
Vänsterpartiet vill sänka arvodena 
och har en partiskatt. Våra politiker, 
också partiledaren Nooshi Dadgos-
tar, betalar cirka 10 000 kronor i 

Inga pampar i 
Vänsterpartiet!

partiskatt varje månad. Hon och alla 
andra vänsterpartister med hel-
tidsuppdrag får efter skatt ut max 
29 800 i månaden. Fortfarande en 
bra lön men ingen fantasi summa.

– Ett starkt engagemang 
för psykiatri och  
beroendevård

Bengt-Ove Eriksson, regionpolitiker (V)



  

vansterpartiet.se

Plats 
Rådhusparken i Jönköping.  
1 maj-tåg, fika, grill, aktiviteter. Vi ses där, hela familjen!

Tid
kl. 12 – 15

Talare
Huvudtalare är vår riksdagsledamot och arbetsmarknads- 
politiska talesperson Ciczie Weidby. Vi hör också bland annat 
Julia Löf och Mikael Ekvall.

Kultur
Musik med Alexandra Lann och Elin Käll och med bröderna 
Giovanni och Simon Rojas som avslutar med egen musik på 
spanska med influenser från Latinamerika och västerländsk 

populärmusik med Johan Byström 
på bas och Héctor Flores 

slagverk.


